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Komisia pre vzdelávanie Mestského zastupiteľstva v Malackách 
 
 
 

ZÁPISNICA 
z rokovania komisie 

 
 
 
Dátum a čas: 19.06.2019, 17.00 – 19.00 h 
Miesto: Mestský úrad Malacky 
 
Prítomní členovia komisie: Mgr. Daniel Masarovič, predseda; RNDr. Pavol Tedla, 
podpredseda; PaedDr. Viera Mária Adamovičová; prof. PhDr. Róbert Babeľa, PhD., MBA; 
Mgr. Lenka Kožuchová; PaedDr. Jana Pagáčová; PaedDr. Ľubica Sedláková; Ing. Nataša 
Špelicová, Mgr. art. Adriana Vallová 
Neprítomní členovia komisie: - 
Tajomníčka komisie: Mgr. Alexandra Hrnková 
Pozvaní hostia: Mgr. Alena Kmecová, vedúca KC; Ing. Miroslav Mihál, referent školského 
úradu 
 
 
Schválený program rokovania: 

1. Otvorenie 
2. Zaškoľovanie detí zo sociálne znevýhodneného prostredia 
3. Materiály k MsZ: 

a) Správa z kontroly výberu poplatkov a nakladania s finančnými prostriedkami 
za rok 2018 v školských jedálňach -  Z 48/2019 

b) Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 11/2013 o výške príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov a výdavkov v školách a školských zariadeniach 
v znení neskorších VZN– Z 51/2019 

c) Návrh VZN o podmienkach prevádzkovania hazardných hier – Z 52/2019 
d) Správy o hospodárení za rok 2018 – Materská škola, Malacky – Z 73/2019 
e) Správy o hospodárení za rok 2018 – Základná umelecká škola, Malacky – 

Z 74/2019 
f) Správy o hospodárení za rok 2018 – Centrum voľného času, Malacky – 

Z 75/2019 
g) Správy o hospodárení za rok 2018 – ZŠ Dr. Jozefa Dérera, Malacky – 

Z 76/2019 
h) Správy o hospodárení za rok 2018 – ZŠ Štúrova 142/A, Malacky – Z 77/2019 
i) Správy o hospodárení za rok 2018 – ZŠ Záhorácka 95, Malacky – Z 78/2019 
j) Návrh Komunitného plánu sociálnych služieb mesta Malacky (2015-2020) – 

aktualizácia II – Z 89/2019 
k) Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa do Rady školského zariadenia 

pri Centre voľného času Malacky a do Mestskej školskej rady – Z 91/2019 
4. Rôzne 
5. Záver 

 
Hlasovanie o návrhu programu: ZA: 9 PROTI: 0  ZDRŽAL SA HLASOVANIA: 0 
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K bodu 1: 
Rokovanie komisie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Masarovič. Privítal pozvaných 
hostí. 
 
K bodu 2a: 
Zaškoľovanie detí zo sociálne znevýhodneného prostredia je téma, ktorá súvisí s činnosťou 
Klientskeho centra (KC), preto bola pozvaná na komisiu jeho vedúca Mgr. Kmecová. Priamo 
so sociálne znevýhodnenými rodinami každodenne pracujú dve terénne pracovníčky z KC. 
Náplň práce terénnych pracovníčok komisii popísala Mgr. Kmecová. Skúsenosti s ich prácou 
sú pozitívne.  
Komisia sa venovala zaškoľovaniu detí zo sociálne znevýhodneného prostredia v materskej 
škole, ale aj vo vyšších stupňoch škôl. Ich rodičia vzdelávaniu, termínu zápisov a školskej 
dochádzke nepripisujú dôležitosť. Nejde pritom len o deti z rómskej komunity, aj keď 
z väčšej časti práve o ne. Dôležité je vypracovanie správnych návykov u detí a ich rodičov. 
Komisia a Mgr. Kmecová sa zhodli na postupnosti krokov: 

1) Zmapovať počet detí zo sociálne znevýhodneného prostredia, a to prednostne 
v rizikových lokalitách (Hlboká ul., Betánia, Kozia ul., sídlisko Juh – Skuteckého ul.).  

2) Preveriť možnosti prijatia týchto detí predškolského veku do malackej MŠ. 
3) Nastaviť správny spôsob, ako ich motivovať, aby školy navštevovali (materiálna 

pomoc, pomoc s dopravou – napr. zvoz sociálnym taxíkom, oslobodenie od platieb). 
Mgr. Kmecová na základe svojich skúseností zaujala stanovisko k niektorým názorom členov 
komisie, ako týmto ľuďom pomáhať. Napríklad: sociálny taxík je ráno vyťažený zvozom 
občanov k lekárom, otázna je dlhodobá motivácia týchto ľudí, uprednostňujú žitie zo dňa na 
deň. Sama dala niektoré podnetné návrhy.  
Podľa zisteného počtu detí by sa mohlo začať pracovať: 

a) s „pilotnou“ rodinou. To v prípade, keď narátaných detí bude veľa, takáto rodina by 
potom mohla ostatným slúžiť za vzor, prečo sa oplatí dbať o zaškolenie detí, 

b) so všetkými ohrozenými deťmi. To v prípade, keď ich počet nebude vysoký. 
Predseda komisie zdôraznil, že komisia ako iniciatívny a poradný orgán chce pomôcť 
vytvoriť model pomoci, ktorý bude funkčný. 
Potrebné bude preskúmať možnosti projektov, Mgr. Kožuchová odporučila dobré skúsenosti 
s komunitnou prácou v Nitre a Spišskom Hrhove. Mgr. Kmecová pripomenula, že komunitné 
centrum je plánované pri CVČ v Malackách. Ing. Špelicová navrhla zorganizovanie výjazdu 
kompetentných do Spišského Hrhova, kde sú v práci so sociálne znevýhodnenými dlhodobo 
úspešní.  
 
K bodu 3a: 
Komisia k predloženej správe nediskutovala ani nesformulovala uznesenie. 
 
K bodu 3b: 
Dôvody vzniku VZN vysvetlil predseda komisie. Od 1. septembra 2019 sa mení hodnota 
finančných pásiem na stravovanie detí a žiakov v školských jedálňach, čo treba v predpise 
zohľadniť. Školy v súčasnosti riešia, ako bude od septembra fungovať systém dotovaných 
obedov. Predseda komisie a zároveň riaditeľ školy komisii predložil záverečnú podobu 
Internej smernice o poskytovaní stravovacích služieb v cirkevnej škole v Malackách, ktorá 
komplexne rieši otázky stravovania, vrátane praktickej realizácie systému dotovaných obedov 
so všetkými súvislosťami. Členovia komisie sa pochvalne vyjadrili o vypracovanom predpise, 
ocenili dobré nastavenie pravidiel, vrátane kaucie. Dodržiavanie pravidiel má mať aj 
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výchovný význam. Túto smernicu bude Mgr. Masarovič prezentovať na stretnutí riaditeľov na 
mestskom úrade.  
 
 K bodu 3c: 
Formulácii dvoch uznesení predchádzala diskusia o negatívnom vplyve hazardných hier na 
deti i dospelých. 
 

UZNESENIE č. 5/2019 (k materiálu Z 52/2019):  
Komisia pre vzdelávanie odporúča nepredĺžiť licencie u existujúcich zariadení bez 
ohľadu na to, že spĺňajú zákonné podmienky lokalizácie a súčasne neudeľovať licencie 
novým zariadeniam, a to z dôvodu negatívnych sociálnych a verejno-zdravotníckych 
dopadov na spoločnosť.  
ZA: 9   PROTI: 0  ZDRŽAL SA HLASOVANIA: 0 
 

UZNESENIE č. 6/2019 (k materiálu Z 52/2019):  
Komisia pre vzdelávanie predkladá návrh na zmenu v § 2 ods. 1 písm. a), kde text „200 
metrov“ odporúča nahradiť textom „1000 metrov“. 
ZA: 9   PROTI: 0  ZDRŽAL SA HLASOVANIA: 0  
 
K bodu 3d-i: 
Komisia k predloženým správam nediskutovala ani nesformulovala uznesenia. 
 
K bodu 3j: 
Komisia k predloženému návrhu nediskutovala ani nesformulovala uznesenie. 
 
K bodu 3k: 
Členovia komisie diskutovali o opodstatnenosti Mestskej školskej rady, keď mesto má 
zriadenú komisiu pre vzdelávanie. Rozprava nebola ukončená jednoznačným stanoviskom ani 
uznesením.  
 
K bodu 4: 
Predseda komisie navrhol, aby sa na plánovanom zasadnutí dňa 18. septembra 2019 komisia 
venovala ďalšej z nosných tém svojej činnosti na aktuálne funkčné obdobie: Ako pracovať 
s deťmi so špeciálnymi výchovno – vzdelávacími potrebami.  Na zasadnutie by mali byť 
pozvaní riaditelia škôl, vrátane riaditeľky materskej školy a primátor mesta.  
 
K bodu 5: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie komisie. 
 
 
 
V Malackách, 19.06.2019 
 
                 Mgr. Daniel Masarovič, v.r.  

predseda komisie 
 
 
Zapísala: Mgr. Alexandra Hrnková, v.r., tajomníčka komisie 
 
Príloha: prezenčná listina 


